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Protokół Nr BRM.0012.1.13.2022 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i 

Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 22 listopada 2022 roku 
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Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności w załączeniu. 

Komisji przewodniczył Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada. 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Sylwia Barszczewska. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka - Karol Sobczak, 

➢ Przewodnicząca Rady Miejskiej w Olecku – Alicja Stefanowska, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

➢ Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Przedstawiciel Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w Olecku – Barbara 

Klimaszewska, 

➢ Przedstawiciel lokalnej prasy - Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia:  

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej należących do 

zakresu działania komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2023 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023-2035. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 
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Do punktu 1 – Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej należących do zakresu działania komisji 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

poprosiła o doprecyzowanie lokalizacji nieruchomości. 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że jest to budynek mieszkalny na zapleczu ZDZ. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

b) projekt uchwały w sprawie Strategii rozwoju Gminy Olecko do 2030 roku 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała czy były zgłaszane sugestie przez osoby wypełniające ankietę o braku dostępności 

do szkół i przedszkoli. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że dotyczyło to infrastruktury i możliwości edukacyjnych. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

c) projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Olecku  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż w dniu 18 października br. chętni radni odbyli wyjazd studyjny do CUW w 

Suwałkach. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

poprosił o doprecyzowanie zadań CUW. Zapytał czy spółki PWiK oraz TBS będą mogły zostać 

dołączone do CUW. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

dodała, że wyjazd do CUW w Suwałkach utwardził ją w przekonaniu, że nie jest dobrym 

pomysłem tworzenie nowej jednostki. Jedynym pozytywny rezultatem powstania CUW 

byłoby usprawnienie pracy w Wydziale Edukacji. Podczas rozmowy z panią dyrektor 
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dowiedziała się, iż oszczędności z powstania nowej jednostki wynikały z tego, iż 10 osób 

odeszło z pracy na emeryturę bądź zmieniło zakład pracy. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały w sprawie Statutu Centrum Usług Wspólnych w Olecku zgodnie z 

uzasadnieniem. Dodał, że remont pomieszczeń w budynku przy Placu Wolności 2 jest 

konieczny ze względu na bardzo zły stan techniczny elektryki, podłóg, łazienki są 

niedostosowane. W budynku powstaje również zapasowy serwer. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał czy kadry też miałyby przejść do CUW. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że tak. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

odniósł się do wyjazdu do Suwałk. Uważa, iż zyski będą tylko na redukcji etatów. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że oszczędności finansowe są na dalszym planie. Głównym powodem 

propozycji utworzenia CUW jest brak kadr do obsługi zadań rozdrobnionych na pojedyncze 

jednostki. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odniosła się do wcześniejszych wypowiedzi. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 1 głosie za, 6 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Olecku. 

d) projekt uchwały w sprawie Statutu Centrum Usług Wspólnych w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały w poprzednim podpunkcie. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego przekazania Gminie Kowale Oleckie części zadania 

Gminy Olecko z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że gmina otrzymała decyzję wojewody dotyczącą przyznania dofinansowania 

transportu na kolejny rok. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych, garaży i lokali użytkowych 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

h) projekt uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

i) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała na czym polegają zmiany klasyfikacji budżetowej wydatków zgodnie z nowymi 

wytycznymi Ministerstwa Finansów. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że chodzi o dodatek węglowy. 

Członek komisji – Anna Kaczor 
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zapytała czy kwota zabezpieczona w dziale turystyka w wysokości 18.000,00 zł zostanie 

przeznaczona i na dokumentację techniczną obiektu sportowego „Skocznia” i zakup 

materiałów promocyjnych. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że koszt przygotowania dokumentacji technicznej to 6 tys. zł netto, pozostała 

kwota jest przesuwana na materiały i usługi dotyczące promocji. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zwróciła uwagę, iż w kilku działach są zmiany i przeniesienia na materiały promocyjne co 

łącznie daje dużą kwotę. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że w tej kwocie jest również zakup usług. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

uszczegółowiła, iż 20 tys. zł zostaje przesunięte na zakup materiałów i wyposażenia (zakup 

np. kubków promocyjnych, kalendarzy, breloczków, różnego rodzaju wydawnictwa), 34 tys. 

zł na usługi (np. broszury, informatory, rollupy), 6 tys. zł zostanie przeznaczone na 

dokumentację techniczną dotycząca modernizacji obiektu sportowego „Skocznia”. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała na co zostaną przeznaczone środki finansowe w wysokości 45 tys. zł z działu 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

powiedział, że na utrzymanie terenów zieleni miejskiej tj. również utrzymanie ciągów 

pieszych przy terenach zielonych, zakup soli do posypania ciągów pieszych, zakup piasku, 

częstsze opróżnianie śmietniczek, zbieranie liści itd. Utrzymanie zieleni realizowane jest w 

formie bezpośredniego powierzenia zadań spółce TBS. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

k) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2022-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poruszył temat przebudowy odcinka drogi na Osiedlu Lesk i utrudnionym dojeździe do 

posesji oraz zakładów pracy. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

l) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
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omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Do punktu 2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2023 rok oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt budżetu gminy na 2023 r. Zaplanowano dochody ogółem w wysokości 

142.530.286,17 zł. Dochody własne oparte są głównie o wpływy z podatków i opłat lokalnych 

oraz dochodów z majątku gminy. Podatki realizowane przez urzędy skarbowe zostały 

wyszacowane na podstawie przewidywanego wykonania z 2022 r. Ministerstwo Finansów 

przewiduje wzrost o 0,06% wpływy z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych – 

zaplanowano na 15.271.859,00 zł. W strukturze dochodów ogółem dochody własne są 

największą grupą dochodów i wynoszą 94.891.907,71 zł, a stanowią 66,57% dochodów 

ogółem.  

Następną z większych grup dochodów są dotacje z budżetu państwa, zarówno na zadania 

zlecone jak i własne, stanowiące 10,75% dochodów ogółem, które zaplanowano w wysokości 

15.328.747,00 zł, z tego na pomoc społeczną i rodzinę – 14.239.370,00 zł. Dotacje celowe z 

budżetu państwa będą jeszcze określane decyzjami wojewody w trakcie roku budżetowego.  

Subwencja ogólna w dochodach to 29.544.872,00 zł, co stanowi 20,72% dochodów.  

Zaplanowano dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków zagranicznych, w 

wysokości 2.580.875,46 zł, wszystkie na podstawie podpisanych w 2021 i 2022 roku umów o 

dofinansowanie, na projekty do wykonania w 2023 roku:  

✓ „Zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich poprzez budowę ścieżki rowerowej na trasie Olecko- 

Gordejki Małe”, 

✓ „ Dostępny Samorząd w Gminie Olecko”. 

W budżecie zaplanowano wydatki ogółem 153.599.224,22 zł, z tego bieżące stanowią 

71,18% a majątkowe 28,82%.  

Wydatki bieżące: 

• w ramach zadań własnych największe wydatki bieżące związane są z realizacją zadań 

z zakresu pomocy społecznej oraz rodziny i wynoszą 27.262.214,00 zł a stanowią 

24,93% wydatków bieżących, jednak w kwocie 11.975.148,00 zł pokryte są z dotacji z 

budżetu państwa na zadania zlecone i własne a 3.353.599,00 zł to środki własne 

gminy; 

• wydatki bieżące na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą 

zaplanowano w kwocie 42.366.365,73 zł, co stanowi 38,74% wydatków bieżących 

ogółem, w tym około 22 mln finansowane z pozostałych środków własnych gminy; 

• na utrzymanie administracji publicznej zaplanowano 11.312.530,86 zł, co stanowi 

10,34% wydatków bieżących;  
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• na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska zaplanowano 10.601.118,84 zł, co 

stanowi 9,69% wydatków bieżących, w tym na gospodarkę odpadami – 5.575.087,60 

zł;  

• wydatki bieżące na kulturę fizyczną, to 5.281.998,00 zł, co stanowi 4,83% wydatków 

bieżących; 

• na kulturę przeznacza się 3.363.450,00 zł; 

• na gospodarkę mieszkaniową, gospodarkę gruntami i nieruchomościami przeznacza 

się 2.248.871,00 zł. 

Zaplanowano rezerwę ogólną w kwocie 326.000,00 zł, obowiązkową celową na zadania z 

zakresu zarządzania kryzysowego – 320.000,00 zł oraz celową na realizację inicjatyw 

lokalnych w wysokości 50.000,00 zł i celową na realizację budżetu obywatelskiego – 

275.000,00 zł.  

Wydatki majątkowe zaplanowano w kwocie 44.258.301,31 zł. Największe środki przeznacza 

się na: 

✓ Modernizację i rozwój sieci oświetlenia ulicznego w Gminie Olecko – 12.705.323,29 zł 

(dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 11.434.790,87 zł), 

✓ Zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich – 3.425.647,29 zł (dofinansowanie środków UE – 

2.564.475,46 zł), 

✓ Przebudowa i rozbudowa boiska przy Szkole Podstawowej nr 4 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Ks. Jana Twardowskiego w Olecku – 6.407.526,73 zł 

(dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 6.331.548,15 zł). 

Zaplanowano zadania zgłoszone przez wszystkie sołectwa finansowane z funduszu 

sołeckiego na kwotę ogółem 718.545,23 zł.  

Przedłożony Radzie Miejskiej do uchwalenia budżet gminy na 2023 rok zaplanowany jest z 

deficytem w kwocie 11.068.938,05 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze 

sprzedaży papierów wartościowych emitowanych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

w kwocie 5.191.497,05 zł oraz wolnymi środkami z lat poprzednich w kwocie 5.877.441,00 zł. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

wystąpił w następujących sprawach: 

➢ zwrócił uwagę, iż zostały zaplanowane niższe wynagrodzenia w szkołach; 

➢ zapytał jak są zaplanowane środki na energię elektryczną w stosunku do roku 

bieżącego; 

➢ zapytał o różnicę pomiędzy planem finansowym na 2023 rok złożonym przez 

jednostki a środkami zaplanowanymi w budżecie. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zwróciła uwagę na bardzo wysoką kwotę zaplanowaną na Olecką Radę Młodzieżową. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że w uzasadnieniu do projektu budżetu zaistniała tylko w części opisowej 

pomyłka w dziale XIX Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (dz. 921) punkt c) w kwocie 
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dotyczącej organizacji imprez kulturalnych ORM. W treści uzasadnienia podana jest wartość 

32.271,59 zł (na wszystkie zadania) a powinna być wpisana kwota 5.700,00 zł. Nieścisłość 

wynika ze wskazania w punkcie c) całkowitej zaplanowanej sumy wydatków w rozdziale 

92195 na pozostałej działalności, zamiast tych dotyczących funkcjonowania ORM. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zwróciła uwagę, że na oświatę zostały obcięte środki a np. na promocję gminy zabezpieczono 

wysoką kwotę. Zapytała czy będą przesuwane środki na wynagrodzenia jeśli pójdą one w 

górę. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

zapytał z czego musielibyśmy zrezygnować gdyby deficyt był tak wysoki, że gmina nie byłaby 

w stanie zaciągnąć kolejnego zobowiązania. Uważa, że przy planowaniu kolejnych budżetów 

powinno się schodzić na niższy poziom deficytu i nie zaciągać nowych zobowiązań. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że nie można zaciągać zobowiązań na wydatki bieżące, a wynagrodzenia są 

takimi wydatkami. Subwencja oświatowa wystarcza na pensje nauczycieli w wysokości 78%, 

pozostała część zostaje dołożona ze środków własnych gminy. Wynagrodzenia osób 

pracujących w szkołach, a nie będących nauczycielami, w 100% pokrywa gmina. W trakcie 

roku budżetowego będą wpływać subwencje celowe a więc zmiany w budżecie w tym 

zakresie będą. Różnica pomiędzy budżetami, które wpłynęły z jednostek oświatowych a 

przedstawionym projektem budżetu na 2023 rok w zakresie wynagrodzeń różni się o różnicę 

waloryzacji wynagrodzeń. Jednostki przedstawiły propozycję podwyżek w wysokości 20% a w 

budżecie zaplanowano podwyżki w wysokości 7,8%. Wpływy z podatków od takich firm jak 

żwirownia czy Kensus, która planuje uruchomienie hali na ul. Zamostowej będą zasilać 

budżet gminy. Państwo również miało wpływ na to, iż wpływy z podatku PIT i CIT do budżetu 

gminy są mniejsze. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że samorządy muszą zaoszczędzić 10% energii pod groźbą 20 tys. zł kary za każdy 

miesiąc nie wykonania oszczędności, zaczynając od 1 grudnia br. Również szkoły mają 

obowiązek zaoszczędzić 10% energii. Porównanie energii ma być za średnie zużycie energii za 

lata 2018-2019. Została przyjęta ustawa, która określa maksymalną cenę energii dla 

jednostek samorządowych, w tym szkół, na 785,00 zł. Środki zabezpieczone w budżecie 

zostały wyliczone na tej podstawie, gdyż w przyszłym roku czeka nas przetarg na 

dostarczanie energii. Dodał, że ostatnie zmiany w budżecie w kwocie ok. 600 tys. zł zostały 

przeznaczone na poprawę energooszczędności w placówkach oświatowych. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

dodała, że na 2022 rok w budżecie gminy zabezpieczono środki na oświatę w wysokości 

42.843.423,00 zł a na 2023 rok  42.162.235,00 zł. Na edukacyjną opiekę wychowawczą w 

2022 roku wydatkowano kwotę 599.102,00 zł a zaplanowano 204.130,00 zł a wynika to z 
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tego, iż w tym mieszczą się stypendia socjalne dla uczniów, które wpływają do budżetu 

gminy w ciągu roku kalendarzowego. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

powiedział, że martwi go wysokość kosztów obsługi długu. Na podstawie informacji 

dostępnych na stronie GUS powiedział, że zdecydowana większość gmin wydaje mniej niż jak 

ma dochodów. Świadczy to o tym, iż gminy nie chcą się zadłużać. Gmina Olecko idzie jakby 

pod prąd, a dług oscyluje już w granicach 56 mln zł. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

powiedział, że płaca nauczycieli początkujących musi wzrosnąć gdyż nie będą zarabiać nawet 

najniższej krajowej. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że wysokość obsługi długu publicznego w 2022 r. wyniósł 2.123.713,44 zł, na 

2023 r. planowany jest w wysokości 3.395.000,00 zł. Dług gminy w 2022 r. wynosi 

56.734,000,00 zł a w 2023 r. wynosić będzie 61.925.000,00 zł. Spłacane są jeszcze 

zobowiązania zaciągnięte w 2010 roku. Zaznaczyła, iż na kolejny rok budżetowy nie ma 

zaplanowanych żadnych nowych inwestycji, kontynuowane będą tylko te już rozpoczęte. 

Wynagrodzenie nauczycieli wyliczane jest zgodnie z Kartą nauczyciela. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zasugerował aby w dobie tak wysokiej inflacji nie zaciągać kolejnych kredytów. Warto 

zastanowić się nad tym aby inwestycje robić w mniejszym zakresie, szczególnie chodzi o 

boisko przy SP4. Zapytał czy inwestor żwirowni wpłacił milion złotych, który deklarował. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że lepszym rozwiązaniem dla gminy będzie jeśli otrzymamy rozliczenie 

barterowe, czyli zlecenie np. wykonania trwałej inwestycji. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, iż na podstawie danych dostępnych na stronie GUS można zauważyć, że 

gminy nie inwestują i raczej oszczędzają. W województwie warmińsko-mazurskim na 116 

gmin, tylko 16 gmin zakończyło rok 2021 wynikiem ujemnym, z czego 4 gminy z kwotą 

powyżej 2 mln zł, w tym gmina Olecko jest na 3 miejscu, z kwotą 2,35 mln zł. 

Komisja podjęła dyskusję dotyczącą inwestycji. 

Innych pytań ani uwag do projektu nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 2 głosach za, 1 głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących się, pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu Gminy Olecko na 2023 rok. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 
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powiedział, że lepszym rozwiązaniem z punktu widzenia gminy jest przyjęcie budżetu takim 

jak został przedstawiony. Gdyby budżet nie został przyjęty to wtedy RIO ustala prowizorium 

budżetowe. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

poinformowała, iż radni otrzymali nowe zarządzenie z poprawioną kwotą długu. Wieloletnia 

Prognoza Finansowa została opracowana na lata 2023-2035 ze względu na okres spłacania 

zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. Planuje się zwiększenie zadłużenia o 

kwotę 8.191.497,05 zł. W 2023 roku planowane wydatki są wyższe od prognozowanych 

dochodów o kwotę 11.068.938,05 zł, co oznacza wielkość deficytu budżetu gminy w związku 

z realizacją wydatków majątkowych. Zadłużenie gminy z końca 2022 r. w wysokości 

56.734.000,00 zł, przy pełnej realizacji dochodów i wydatków oraz rozchodów, tj. spłat rat 

kredytów i wykup obligacji w związku z planowanymi zadaniami inwestycyjnymi, będzie 

wynosiło w 2023 r. 61.925.497,05 zł i stanowić będzie 43,4 % planowanych dochodów. W 

całym okresie prognozy spełniona jest relacja wynikająca z ustawy o finansach publicznych. 

W przedsięwzięciach na 2023 r. zaplanowano realizację zadań obejmujących więcej niż jeden 

rok budżetowy, w tym projekty realizowane przez JST (Cyfrowa Gmina i Dostępny Samorząd) 

oraz zadania inwestycyjne. 

Pytań ani uwag do projektu nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 2 głosach za i 5 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2023-2035. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Wnioski komisji 

Członek komisji – Anna Kaczor 

wystąpiła w następujących sprawach: 

➢ podziękowała za uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi gminnej na skrzyżowaniu 

ul. Orzeszkowej i Konopnickiej; 

➢ zaproponowała aby środki zabezpieczone w budżecie na 2023 rok na Olecką Radę 

Młodzieżową zostały wykorzystane przez radę, która ma zostać wybrana na nową 

kadencję oraz przeprowadzić rozmowy i zaktywizować młodzież do działania. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 
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zwrócił uwagę, iż na inwestycjach drogowych praktycznie nic się dzieje, nie widać 

pracowników co powoduje opóźnienia w realizacji zadań. 

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

wystąpiła w następujących sprawach: 

➢ zwróciła uwagę na połamane lampy przy ul. Kościuszki na wysokości I LO im. J. 

Kochanowskiego w Olecku; 

➢ na wniosek mieszkańca Osiedla Lesk w ramach oszczędności poddała pod rozwagę 

możliwość wyłączania światła ulicznego od godziny 23:00 oraz aby tylko co druga 

lampa świeciła. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

wystąpił w następujących sprawach: 

➢ zapytał czy został wyłoniony wykonawca na roboty budowlane „Naprawa dachu 

Pływalni LEGA w Olecku”; 

➢ zapytał czy przejście dla pieszych na Placu Wolności na wysokości banku PKO BP 

zostanie pomalowane gdyż jest słabo widoczne; 

➢ w związku z krążącymi informacjami w Internecie na temat powstania poligonu 

wojskowego na terenie Gminy Olecko poprosił o przybliżenie tematu. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

wystąpiła w następujących sprawach: 

➢ zapytała kiedy zostaną wykonane przejścia dla pieszych z Budżetu Obywatelskiego 

2022; 

➢ na prośbę mieszkańców powiedziała, że odległość pomiędzy barierkami na pochylni 

dla niepełnosprawnych przy Alei 450-lecia powinna wynosić maksymalnie 1,2 m a 

obecnie ma ok. 2m. Zapytała dlaczego w ramach gwarancji nie zostało to 

poprawione; 

➢ na prośbę mieszkańców zwróciła uwagę na problemy z oświetleniem przy ul. 

Zamkowej. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

poinformował, iż wejście do Muzeum Dom Rodziny Pileckich w Ostrowi Mazowieckiej do 

końca br. jest bezpłatne. Poprosił o poinformowanie dyrektorów o możliwości skorzystania z 

tej oferty. 

Powiedział, że odbył spotkanie z nauczycielami i uczniami w Szkole Podstawowej im. 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

poddał pod rozwagę możliwość zmiany lokalizacji przejścia dla pieszych przy Alei Zwycięstwa 

na wysokości Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku. 

Burmistrz Olecka -Karol Sobczak 

odniósł się do zapytań radnych. 
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Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący komisji 

/-/ Wojciech Rejterada 

Protokołowała 

/-/ Sylwia Barszczewska 

 


